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Mateusz Morawiecki 
Prezes Rady Ministrów 
 
 
 

                                                                         
Szanowny Panie Premierze 
 
 
 
     Poprawa drogowych ciągów komunikacyjnych o różnym stopniu natężenia ruchu, to 
niezwykle ważny aspekt rozwoju przedsiębiorców oraz samorządów lokalnych. Rządowe 
programy rozwoju t.j. Program Budowy 100 obwodnic na lata 2020 – 2030, czy 
Fundusz Budowy Dróg Samorządowych, mają na celu poprawę infrastruktury.  
     Biorąc pod uwagę jak najlepszy rozwój regionalny, chciałbym poruszyć kwestię 
zapewnienia finansowania dla wszystkich 154 zadań inwestycyjnych ujętych również        
w Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 – 2023 (z perspektywą do 
2025r.). Obecnie z Programu zapewnione jest finansowanie zbilansowane jedynie dla 122 
pozycji, w tym trzy obwodnice z Wielkopolski (Jarocin, Kępno i Ostrów Wlkp. W ciągach 
drogi S11). W 32 pozycjach nie objętych zbilansowanym finansowaniem 10 pozycji 
dotyczy Wielkopolski, co wynika z uchwały 108/2019 Rady Ministrów z dnia 24 września 
2019 r. zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod nazwą 
Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 – 2023 (z perspektywą do 2025r.).  
     Brak gwarancji finansowych spowodował, że szczególnie dla naszego regionu program 
stał się niekompletny i pozbawiony realnych podstaw. Dotyczy to przede wszystkim tak 
potrzebnych obwodnic miejskich w ciągu dróg ekspresowych (S11, czy S10), co powoduje 
marginalizację i wykluczenie komunikacyjne niektórych obszarów. Jeżeli wziąć również 
pod uwagę wykluczenie tych obszarów z Programu Budowy 100 obwodnic, to możemy 
już mówić o realnym zagrożeniu powstawiania białych plam komunikacyjnych, co wybitnie 
dotyczy naszego regionu, a w szczególności północnej jego części.   
     Biorąc pod uwagę ten problem, zwracam się z prośbą o podjęcie zdecydowanych 
kroków mających na celu zapewnienie finansowych podstaw realizacji ww. Programu      
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                                                                                              Jacek Gursz  
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Do wiadomości: 
1. Minister Infrastruktury Andrzej Adamczyk 
2. Wojewoda Wielkopolski Łukasz Mikołajczyk  
3. Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego Jacek Bogusławski 
4. Prezydent Piły Piotr Głowski 
5. Prezydium Parlamentarnego Zespołu do spraw budowy dróg ekspresowych S6 i S11 
 
 


